
Protokół Nr LIII/2023
obrad sesji Rady Miejskiej w Wołczynie

 z dnia 31 maja 2023 r.

Sesję rozpoczęto o godzinie 12.00, a zakończono o godzinie 12.40.
W sesji uczestniczyło 12 radnych zgodnie z listą obecności (załącznik do protokołu).

lp nazwisko imię status

1 Antkowiak Waldemar obecny

2 Bar Kazimierz obecny

3 Bartosiński Jan obecny

4 Krzemiński Paweł nieobecny

5 Łuczek Waldemar obecny

6 Mały Szczepan obecny

7 Mazurczak Krystyna obecna

8 Mrugalski Ryszard obecny

9 Nowak Marek nieobecny

10 Nowak Ryszard obecny

11 Pasternak Marcin obecny

12 Schatt Jolanta nieobecna

13 Sękala Ewelina obecna

14 Teodorowska Agata obecna

15 Zarych Adam obecny

Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji.
Nikt nie wniósł zmian do porządku obrad.

Ad. 2. Interpelacje, wnioski i zapytania 

Przewodniczący Rady – zabierając głos stwierdził, że jeżeli radni mają interpelacje, wnioski i zapytania prosił,
aby złożyć na piśmie w Biurze Rady Miejskiej ze względu na czas, ponieważ jest pogrzeb mamy pani Dyrektor
Zespołu Szkół w Wołczynie i część radnych chciałaby w nim uczestniczyć.  

Radny Łuczek – zasugerował, aby to przegłosować.

Przewodniczacy Rady – poddał pod głosowanie.
Propozycja Przewodniczącego przyjęta została większością głosów.



Wyniki głosowania:
- za – 10 radnych
- przeciw – 0 radnych
- wstrzymało sie – 2 radnych.

Radny Pasternak – stwierdził, że nie oczekuje odpowiedzi, ma tylko uwgę dla bezpieczeństwa użytkowników,
przy stawie w pomoście są dziurawe deski, na wysepce przy ławkach brakuje kostki, staw wymaga oczyszczenia,
-  druga  kwestia  dotyczy  ulicy  Leśnej,  drogi  bezpośrednio  na  stadion,  prosił  o  zwrócenie  uwagi,  były  tam
dokonane nasadzenia, prawdopodobnie na wskutek tych nasadzeń zagrodzone zostały dwie drogi pożarowe, które
prowadziły do terenów zielonych. Proszę o zweryfikowanie, dotychczas były one drogami pożarowymi, a teraz
zostały wykluczone.

Ad. 3. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Wołczyn za 2022 rok

Burmistrz – w wystąpieniu swoim podkreśłił, że Raport jest obowiązkiem ustawowym, każdego roku musi być
przedstawiony do końca maja, 
- Raport zawiera informacje o funkcjonowaniu i realizacji zadań wołczyńskiego samorządu w 2022 r.,
- możliwość zapoznania się z raportem będą mieli również mieszkańcy, zostanie on opublikowany w Biuletynie
Informacji Publicznej, debata nad raportem będzie na sesji czerwcowej.
W dalszej wypowiedzi zwrócił uwagę na demografię, spadającą ilość urodzeń, spadającą ilość mieszkańców,
- w raporcie można znaleść informacje na temat ochrony środowiska, pomocy społecznej i prorodzinnej, ochrony
zdrowia,
- także szeroko opisane funkcjonowanie oświaty - od przedszkola, szkoły podstawowe i liceum ogónokształcące,
rónież opieka nad dziećmi do lat 3 czyli żłobek,
- kutura, sport, rekreacja,  współpraca z organizacjami, 
- bezpieczeństwo, czyli funkcjonowanie ochotniczych straży pożarnych, straży miejskiej,  a także zarządzanie
kryzysowe,
- szeroko rozumiana infrastruktura, w tym drogowa, oświetleniowa, ochrona zabytków,
- można znaleźć informacje na temat wykorzystanych środków w ramach funduszu sołeckiego,
-  zrealizowanych  inwestycji  i  pozyskanych  funduszy  zewnętrznych  dzięki  którym  inwestycje  zostały
zrealizowane.
Podsumowijac podkreślił, że po czasie pandemii przyszło zmierzyć się z działaniami z powodu wybuchu wojny
na Ukrainie  i rosnącymi kosztami zadań samorządowych. Jednak pomimo coraz trudniejszej sytuacji finansowej
w jakiej znajdują się samorządy udało się zrealizować wiele zadań inwestycyjnych i remontowych w zakresie
infrastruktury  drogowej  oświetleniowej,  miedzxy  innymi  wykonano  termomodernizację  budynku  Pomocy
Społecznej,   rozpoczęto rozbudowę remizy OSP w Wołczynie oraz budowę nowej sieci kanalizacyjnej. Przy
pomocy  jednostek  organizacyjnych,  spółek  gminnych  świadczyliśmy  usługi  dla  naszych  mieszkańców  na
różnych  płaszczyznach,  między  innymi  realizując  zadania  własne  i  zlecone  w  ramach  pomocy  społecznej
prorodzinnej,  oświaty  zaopatrzenia  wodę  i  gospodarki  odpadami  komunalnymi.  Wszystko  bardzo  ważne  i
potrzebne. Jako gospodarz gminy stwierdził, że nasza gmina jest stabilna finansowo. Zachęcał do zapoznania się
z raportem i do debaty.

Przewodniczący Rady – poinformował, że debata nad Raportem o stanie Gminy za 2022 r. odbędzie się podczas
sesji, na której podejmowana będzie uchwała w sprawie absolutorium dla Burmistrza. W debacie uczestniczą
radni,  mogą  również  zabierać  głos  mieszkańcy  gminy.  Mieszkaniec,  który  chciałby  zabrać  głos  składa  do
Przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami co najmniej 20 mieszkańców. Zgłoszenie składa
się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana zostanie sesja, podczas której ma odbyć się debata
nad Raportem o stanie Gminy.
Więcej informacji w tym temacie można znaleźć na stronie Biuletynu Informacji Publicznej w zakładce Raport
za 2022 r.



Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Wołczynie oraz sprawozdanie z realizacji
zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 r. 

Przewdniczcy Rady – stwierdził, że sprawozdania radni otrzymali, temat omawiany był na Komisji. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.

Stwierdził, że w/w sprawozdania przyjęte zostały bez uwag.

Ad. 5. Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie „Oceny zasobów pomocy społecznej 
w gminie Wołczyn za 2022 rok”

Radni otrzymali w/w dokument.

Dyskusji nie było.

głosowanie Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie „Oceny zasobów 
pomocy społecznej w gminie Wołczyn za 2022 rok”

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 maja 2023 r. czas 12:20:27 - 12:20:49

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 %

Stanowisko Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie „Oceny zasobów pomocy społecznej w gminie Wołczyn
za 2022 rok” stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6. Podjęcie uchwał Rady Miejskiej w Wołczynie 

6.a. w sprawie zmiany w budżecie gminy Wołczyn na 2023 rok

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmiany w budżecie gminy Wołczyn na 2023 rok

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto



data 31 maja 2023 r. czas 12:21:52 - 12:21:59

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 %

Uchwała Nr LIII/480/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie zmiany w budżecie gminy Wołczyn na
2023 rok (stanowi załącznik do protokołu)

6.b. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 maja 2023 r. czas 12:23:00 - 12:23:06

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 %

Uchwała  Nr  LIII/481/2023  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy
finansowej na lata 2023-2028 (stanowi załącznik do protokołu)

Przewodniczący Rady pomyłkowo poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty 
targowej na terenie gminy Wołczyn i stwierdził jej przyjęcie, a wyniki głosowania w systemie elektronicznym, 
zgodnie z porządkiem obrad sesji przypisane zostały do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Kluczborskiemu.



głosowanie w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kluczborskiemu

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 maja 2023 r. czas 12:24:03 - 12:24:17

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 10 83.33 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 2 16.67 % nieoddanych głosów 3 20 %

Radny Szczepan Mały - zwrócił uwagę, że Przewodniczący pominął w głosowaniu uchwałę  w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej, a w systemie elektroniczym została właśnie ona przegłosowana.

Radny Marcin Pasternak – zaproponował, aby powórzyć głosowanie pkt 6c, a poprzednie uznać za nieważne.

W  związku  z  zaistniałą  sytuacją  Przewodniczacy  Rady  ponowił  głosowanie  odczytując  projekt  uchwały  w
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kluczborskiemu

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie reasumpcja głosowania w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kluczborskiemu

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 maja 2023 r. czas 12:32:02 - 12:32:10

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 %

Uchwała  Nr  LIII/482/2023  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
Powiatowi Kluczborskiemu (stanowi załącznik do protokołu)



6.e. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie gminy Wołczyn

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie gminy Wołczyn

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 maja 2023 r. czas 12:30:48 - 12:31:00

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 91.67 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 8.33 % nieoddanych głosów 3 20 %

Uchwała  Nr LIII/483/2023 Rady Miejskiej  w Wołczynie  w sprawie wprowadzenia  opłaty  targowej  na
terenie gminy Wołczyn (stanowi załącznik do protokołu)

6.f. w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Wołczyn

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych na 
terenie Gminy Wołczyn

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 maja 2023 r. czas 12:32:58 - 12:33:04

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 91.67 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 8.33 % nieoddanych głosów 3 20 %

Uchwała  Nr  LIII/484/2023  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za
korzystanie z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Wołczyn (stanowi załącznik do protokołu)



Ad. 7. Informacja z działalności Burmistrza Wołczyna w okresie między sesjami (załącznik do protokołu).

Burmistrz zabierajac głos podkreśłił sprawy:
-  rozstrzygnięto  przetarg  i  podpisano  umowy na  „budowę i  przebudowę infrastruktury  sportowej  w gminie
Wołczyn”, tj. na budowę wielofunkcyjnego boiska sportowego w Wierzbicy Górnej oraz budowę budynku szatni
dla stadionu miejskiego wraz z infrastrukturą towarzyszącą,
- podpisano umowy na remont ul. Ligonia, ul. Jadwigi, ul. Waryńskiego w Wołczynie, przebudowę ul. Leśnej
w Wołczynie, przebudowę  drogi w Markotowie Dużym,
- podpisano umowę na budowę sieci wodociągowej Brynica – Kołoczek – Markowe, termin realizacji listopad br.
- zakończono budowę budynku garażowego przy remizie OSP w Wołczynie,
- trwają roboty budowlane kanalizacji sanitarnej w Świniarach Wielkich  i Krzywiczynach,
-  trwają  roboty  budowlane  na  zadaniu:  modernizacja  infrastruktury  kulturalnej  w gminie  Wołczyn.  Zadanie
obejmuje 3 obiekty: termomodernizację oraz remont budynku świetlicy wiejskiej w Brzezinkach, przebudowę
świetlicy wiejskiej w Świniarach Małych oraz przebudowę świetlicy w Rożnowie,
- trwają roboty na zadaniu remont infrastruktury stadionu w Wołczynie, zakres zadania obejmuje m. in. montaż
siedzisk sportowych.
W zakresie ochrony środowiska:
- wpłynęło 27 wniosków na dofinansowanie wymiany ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne,
- zatwierdzony został wniosek przez NFOŚiGW o dofinansowanie przedsięwzięcia „Usuwanie folii rolniczych
i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej” na terenie gminy Wołczyn.
W zakresie oświaty:
- ogłoszono otwarty konkurs na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Wąsicach,
- po uzyskaniu pozytywnej opinii Opolskiego Kuratora Oświaty zatwierdzono arkusze organizacyjne placówek
oświatowych prowadzonych przez Gminę Wołczyn,
- złożono wniosek do Opolskiego Kuratora Oświaty o udzielenie wsparcia finansowego na zakup interaktywnych
monitorów dotykowych dla Liceum Ogólnokształcącego w Wołczynie w ramach Rządowego programu na lata
2020-2024 „Aktywna tablica”,
- podpisano umowę z marszałkiem na kolejną edycję “Marszałkowskiej inicjatywy Sołeckiej”.
Na terenie naszej gminy odbyło się wiele wydarzeń z większych to uroczyste obchody 232 rocznicy uchwalenia
Konstytucji 3 Maja.
Zaprosił radnych ale też mieszkańców w najbliższą sobotę na pierwsze mistrzostwa powiatowe ochotniczych
straży pożarnych, które odbęda się na terenie rekreacyjno-sportwym w Wołczynie oraz w niedzielę na rodzinny
piknik połączony z Dniem Dziecka.

Ad. 8. Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania.

      Brak

W  związku  z  wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –  zamknął LIII  sesję  Rady
Miejskiej w Wołczynie.

                                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                                     Waldemar Antkowiak 

  Protokołowała

  Julita Matelska 


